
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Statutární město Ústí nad Labem – zkušenosti a poznatky Ing. Terezy Dostálové, 

koordinátorky projektu PREVENT 

1. S jakými očekáváními jste na letní univerzitu přijela? 

 

Přiznám se, že s poměrně velkými. Od data mé registrace mně na e-mail začaly 

pravidelně chodit informace o programu letní univerzity, přednášejících, 

plánovaných aktivitách. Ze všeho jsem získala dojem, že je to opravdu velká a velmi 

dobře připravovaná akce. Samotná letní univerzita mně ten dojem jen potvrdila. 

 

2. Do kterého tematického workshopu jste se na univerzitě zapojila a z jakého 

důvodu? 

 

Zajímavá byla všechna nabízená témata, ale vybrala jsem si téma “Youth” (mladí 

lidé), jelikož je nejbližší zaměření projektu PREVENT, do kterého je zapojeno naše 

město v rámci programu URBACT.  

 

3. Co konkrétně bylo pro Vás přínosem během třídenní výuky zaměřené na tvorbu 

místních akčních plánů?  

 

       LETNÍ UNIVERZITA URBACTu 2013 

Dublin (28.-31. 8. 2013) 

ANEB  

JAK PROŽILI ZÁSTUPCI ČESKÉ REPUBLIKY LETNÍ 

UNIVERZITU ZAMĚŘENOU NA TVORBU MÍSTNÍCH 

AKČNÍCH PLÁNŮ?  

http://urbact.eu/en/projects/active-inclusion/prevent/homepage/


Těch přínosů bylo rozhodně víc, ale mám-li jeden vyzdvihnout, je to skutečnost, že 

práce v malých skupinkách byla opravdu velmi aktivní, nikdo se nemohl „schovat“, 

každý z nás měl dostatek prostoru vyjádřit svůj názor, předložit návrhy řešení. 

Mnohdy to vedlo k živým diskusím a nutnosti hledat kompromisy, což není věc 

jednoduchá,  ale velmi potřebná. 

 

4. Získala jste během letní univerzity také některé informace i po obsahové stránce? 

Pokud ano, jaké? 

 

Z obsahu bych zmínila především seznámení se s některými zajímavými metodami 

tvorby plánů, jako je např. De Bono hat metoda. Velmi pěkná byla také přednáška 

„Cities for People“ paní Camilly VAN DEURS z Dánska. 

 

5. Co Vás během konání akce nejvíce pozitivně překvapilo/naladilo? 

 

Velmi se mi líbil celý koncept fiktivního města Allium, na jehož příkladu jsme měli 

založenu práci ve skupinách. Koncept byl propracovaný, líbila se mi myšlenka 

rozdělení funkcí primátora a náměstků primátora, systém odměňování vítězných 

návrhů, to, že se koncept prolínal celou akcí. Bylo to přínosné, ale mnohdy také 

velmi zábavné.   

 

6. Zúčastnila jste se studijní cesty po Dublinu? Pokud ano, do které z nabízených 

skupin jste se zapojila a jaký to mělo pro Vás profesní přínos? 

 

Studijní cesty jsem se z časových důvodů nezúčastnila. 

 

7. Jak na Vás zapůsobil Dublin jakožto město? 

 

Dublin je krásné a velmi živoucí město s výbornou atmosférou. Byla jsem tam již po 

druhé a ráda si to někdy opět zopakuji. 

 

8. Předala jste získané zkušenosti z letní univerzity členům místní podpůrné skupiny 

projektu PREVENT, který v Ústí nad Labem koordinujete? 

 

Od letní univerzity jsme ještě jednání místní podpůrné skupiny neměli, ale na tom 

nejbližším určitě informace předám a při tvorbě návrhové části bych chtěla v praxi 

vyzkoušet některé z metod, třeba zrovna De Bono hat.  


